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no circumstances should we 
back off of any investigation 
at the request of C.I.A. with-
out forcing them to reveal 
completely their interest in 
this matter. Mr. Felt and I 
both pointed out that the 
F.B.I.'s reputation was at 
stake as well as Mr. Gray's 
position: That we did not 
feel we snould hold back 
under any circumstances un-
less the reasont therefore 
were publicly expressed. Mr. 
Gray made 'it plain that he 
would not hold back the 
F.B.I. in this investigation at 
anyone's request, including 
the President of the .U.S., and 
if he were ordered to do so 
he would resign." It is cer-
tainly possible that I dis-
cussed this conversation with 
Mr. Felt and Mr. Bates with 
General Walters in the con-
text of his telling me that if 
he were directed to write a 
letter asserting C.I.A. interest 
in Messrs. Ogarrio and Dahl-
berg he would resign. 

`I Was concerned' 
After General Walters left 

the office I sat at my desk 
quietly and mulled over our 
conversation. I was confused, 
uncertain and uneasy. I was 
concerned enough to believe 
that the President should be 
informed. 	 • 

I decided to call Clark 
MacGregor to request that he 
inform the President of what 
I would tell him. I decided 
on Mr. MacGregor because I 
knew he was close to the 
President and had his con-
fidence. 

At 10:51 A.M., Thursday, 
July 6, 1972, I spoke to Mr. 
MacGregor at San Clemente, 
Calif., via the White House 
switchboard and I told him 
that Dick. Walters and I were 
uneasy and concerned about 
the confusion that existed 
over the past two weeks in 
determining with certainty 
whether there was or was 
not C.I.A. interest in people 
that the F.B.I. wishes to in-
terview in connection with 
the Watergate investigation. 
These of course are not my 
exact words but they do ex-
press the thoughts that I con-
veyed to him. 

Again, although these are 
not the exact words, I also 
conveyed to him the thought 
that I felt that people on 
the White House staff were 
careless and indifferent in 
their use of. the C.LA. and 
the F.B.I. I also expressed 
the thought that this activ-
ity was injurious to the 
C.I.A. and the F.B.I., and 
that these .White House staff 
people were wounding the 
President. 

I asked if he would please 
inform the President and it 
is my best recollection that 
he said he would handle it. 

Called by Nixon 
Thirty-seven minutes later, 

at 11:28 A.M. on Thursday, 
July 6, 1972, the President 
called me. He expressed his 
congratulations to• the F.B.I. 
and asked that I express his 
congratulations to the agents 
in San Francisco who suc-
cessfully terminated a hi-
jacking there the previous 
day. I thanked the President 
and then said to him, and to 
the very best of my recol-
lection these are the words: ' 

"Mr. President, there is 
something I want to speak 
to you about. 

"Dick Walters and I feel 
that people on your staff are 
trying to mortally wound you 
by using the C.I.A. and 
F.B.I. and by confusing the  

question of C.I.A interest in, 
or not in, people the F.B.I. 
wishes to interview. 

"I have just talked to Clark 
MacGregor and asked him to 
speak to you about this." 

There was a slight pause 
and the President said, "Pat, 
you just continue to conduct 
your aggressive and thorough 
investigation." 

General Walters came to 
my office again on July 12, 
1972. At his meeting he ap-
parently gave me a memoran-
dum which, I am now in-
formed, contained informa-
tion to the effect that the 
C.I.A. furnished certain aliases 
to Liddy and Hunt and cer-
tain paraphernalia to Hunt. 
Until I briefly saw a copy of 
this memorandum this spring 
in the offices of the United 
States Attorney for the Dis-
trict of Columbia containing 
a notation of •its receipt in 
my handwriting, I had no re-
collection of this memoran-
dum 

I still do not recall noting 
its contents at the time. I am 
told that the original of this 
memorandum was found in 
my safe after I left the F.B.I. 
I probably gave it to my sec-
retary to put in the safe after 
General Walters left my of-
fice. It is also possible that 
I may have routed it to 
Messrs. Felt and Bates as I 
know I did with the July 6, 
1972, memorandum that Gen-
eral Walters brought to me. 

Memorandum of July 13 
At this point I would like 

to comment on General Wal-
ters's Memorandum of July 
13 with respect to his meet-
ing, with me on July 12. 

With respect to my report 
to' General Walters of my 
phone call with the President, 
including the statements at-
tributed to me, that the Pres-
ident asked if I had talked 
to General Walters about the 
case, that the President asked 
for my recommendation in 
the case,, that I told the Pres-
ident it could not be covered 
up, would lead quite high, 
and that the President should 
get rid of the people that 
were involved. 

I have already testified as 
to my entire recollection of 
my telephone call with the 
President. 

With regard to General 
Walter's version of my con-
versation with the President, 
I have to say that it does not 
square with my memory of 
what I said to the 'President 
or what I said to General 
Walters about the call from 
the President. At this July 
12, 1972, meeting with Gen-
eral Walters it is my best 
recollection that I merely 
said to him that I had spoken 
to the. President last week on 
the subject we discussed 
when the President called to 
congratulate us on a hijack-
ing. I certainly do not re-
member discussing the con-
versation other than to tell 
him just 'what I had said to 
the President. 

I am quite positive that I 
did not say, to the. President 
that the case could not be 
covered up, and I have no 
recollection whatever of tell-
ing him that it would lead 
quite high, and that I felt 
the President should get rid 
of the peoplig who were in-
volved. And i am just as nos- 

itive that I did not make 
such remarks to General 
Walters. 

I probably did tell Gen-
eral Walters that on sever-
al occasions I had told John 
Dean that this investigation 
would have to expose who-
ever is involved no• matter 
how high it reached, that 
Mr. Dean had responded, 
"No matter how high?" and 
that I said, "yes, no matter 
how high." Perhaps General 
Walters has confused my 
conversation with Mr. Dean 
with my conversation with _ 
the President. 

The only response by the 
President I now recall or 
have ever recalled to my re-
marks was that we should 
continue our thorough and 
aggressive investigation. 

Confusion Suggested 
There has been hearsay 

testimony before this com- 
mittee to the effect that I 
was furnished material front 
the C.I.A.' containing photo-
graphs of Gordon Liddy stand-
ing in front of Dr. Ellsberg's 
psychiatrist's office. This 
statement records my entire 
recollection of receipt of in-
formation concerning Hunt or 
Liddy. I never at any time 
was in possession of such 
photographs or knew of their 
existence. I also had and have 
no information related to 
any discussions between the 
White House, Department of 
Justice and C.I.A. on the sub-
ject of retrieval by the C.I.A. 
of C.I.A. information furn-
ished to the Department of 
Justice. 

Prior to a meeting I had 
with Mr. Dean and Mr. Ehr-
lichman in Mr. Ehrlichman's 
office on the evening of June 
28, 1972, I had no knowledge 
from any source whatever of 
the existence of these partic-
ular files or of the informa-
tion I was to receive that 
evening. 

I arrived at Mr. Ehrlich-
man's office at about .6:30 
P.M. that evening fOr the 
purpose of discussing- with 
him the many rumors and 
allegations concerning leaks 
of information from the 
F.B.I. regarding the •Water-
gate investigation. One of 
his secretaries told me to go,  
right on into his private of-
fice. Mr. Dean was in the 
office talking with. Mr. 
Ehrlichman. I remember be-
ing surprised at Mr. Dean's 
presence because I had not 
known that he would be at 
the -meeting. 

Hunt Data Delivered 
After the usual greetings 

were exchanged, Mr. Ehr-
lichman said something very 
close to, "John has some-
thing that he wants to turn 
over to you." I then noticed 
that Mr. Dean had in his 
hands two white manila 
legal size file folders. It is 
my recollection that these 
folders were not in envel-
opes, at this time. 

Mr. Dean then told me•  
that these files contained 
copies of sensitive and 
classified papers of a politi-
cal nature that Howard 
Hunt had been working on. 
He said they have national 
security implications or 
overtones; have absolutely 
nothing to do with Water-
gate and have no bearing on . 
the ;Watergate investigation 
whatsoever. Either Mr. Dean 
or Mr. Ehrlichrnan said that 
these files should not be 
alowed to confuse or muddy 
the isues in the Watergate 
case. 
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 asked whether these files 
should become a part of our 
F.B.I. Watergate file. Mr. 
Dean said thes should not 
become a part of our F.B.I. 
Watergate file, but that he 
wanted to be able to say, if 
called upon later, that he had 
turned all of Howard Hunt's 
files over to the F.B.I. 

I distinctly recall Mr. Dean 
saying that these files were 
"political dynamite," and 

"clearly should not see the 
light of day." 

It is true that neither Mr. 
Ehrlichman nor Mr. Dan ex-
pressly instructed me to de-
stroy the files. But there was, 
and is( no doubt in my mind 
that destruction was intended. 
Neither Mr. Dean nor Mr. 
Ehrlichman said or implied 
that I was being given the 
documents personally merely 
to safeguard against leaks. 

As I believe each of them 
has testified before this com-
mittee the White House re-
garded the F.B.I. as a source 
of leaks. The clear implica-
tion of the substance and 

tone of their remarks was 
that these two files were to 
be destroyed and I inter-
preted this to be an order 
from the counsel to the Pres-
ident of the United States 
issued in the presence of one 
of the two top assistants to 
the President of the United 
States. 

Envelopes Requested 
It is my recollection that I 

asked for large brown en-
velopes in which to place the 
files. I believe that Mr. Dean 
stepped briefly into the outer 

' office to obtain the envelopes 
and placed each file in a 
separate brown envelope in 
Mr. Ehrlichman's inner office 
and handed them to me. 

Although my memory is 
not perfectly clear on this, I 
believe Mr. Dean then left 
Mr. .Ehrlichman's office and 
I stayed for 5 or 10 minutes 
to discuss the rumors and al-
legations of leaks froth the 
F.B.I. These were the same 
rumors that had been ramp-
ant in the first week of the 
investigation. I believe that 
I told Mr. Ehrlichman that I 
had spoken to all of the 
agents assigned to the case 
and was quite confident that 
these leaks had not come 
from the F.B.I. 

I then left Mr. Ehrlichman's 
office with the two manila 
envelopes containing the files, 
went to my car, placed the 
files in my briefcase, and 
proceeded to my apartment. 
I placed the files on a closet 
shelf under my shirts. After 
two or three weeks I took 
therm into the office and 
placed them in my• personal 
safe. 	• 

To the best of my recol-
lection I removed the files 
to my home in Stonington, 
Conn., in late September or 
early October, 1972, and 
placed them in a' chest of 
drawers in the area just out-
side my bedroom. I intended 
to burn them but I did not 
get around to_doing so until 
after my illnesd, hospitaliza-
tion, and convalescence in the 
latter half of November and 
December. 

I distinctly recall that I 
burned them during Christ-
mas week with the Christmas 
and household paper trash '  
that had accumulated im-
mediately following Christ-
mas. To this point I had not 
read or examined the files. 
But immediately before put-
ting them in the fire I 
opened one of the 'files. It 
contained what appeared to 
be copies of "top secret" 
State Department cablegrams. 
I read the first cable. I do 
not recall the exact language 
but the text of the cable im-
plicated officials of the Ken-
nedy Administration lin the 
assassination of President 
Diem of South Vietnam. 

Shaken by `Cable' 
I' had no reason then to 

doubt the authenticity of the 
"cable" and was shaken at 
what I read. I thumbed 
through the other "cables" 
in this file. They appeared to 
be duplicates of the first 
"cable." I merely thumbed 
through the second of the 
two filerrand noted that it 
contained onionskin copies 

of correspondence. I did not 
absorb the subject matter of 
the correspondence and do 
not today, of my own knowl-
edge, know what it was. 

Mr. Dean has described in 
testimony before this com-
mittee a conversation with 
me at a Department of Jus-
tice luncheon which he 
placed during or shortly after 
January of this year at which 
I allegedly told him to "hang 
tight" on not disclosing my 
receipt of the documents and 
informed him that I had de-
stroyed them. I recall no such 
meeting or conversation with 
Mr. Dean at a Department of 
Justice Luncheon, and my 
records no not indicate any 
such huicheon meeting. 
committee my recollection-of 
all conversations I have had 
with Messrs. Dean, Ehrlich-
man, and others about the 
June 28 meeting and its after-
math. 

I believe that Mr. Dean 
called me at my home in 
Connecticut in late October 
or early November. As I re-
call it, he asked me on that 
occasion if I still had the two 
files he gave to me. I said I 
did and that they were in a 
safe place in my home at 
Stonington. I believe Mr. 
Dean asked if I 'had read 
them and I told him, truth-
fully, that I had not. 

The sequence of the next 
discussions Iliad about these 
files is somewhat hazy in my 
mind. My best recollection 
now is that over a span of 
several days during my con-
firmation hearings in early 
March of this year I had dis-
cussions on the subject with 
Assistant Attorney General 
Petersen, John Dean and 
John Ehrlichman in that 
order. 

I believe that Mr. Petersen 
called me and told me that 
Dean had stepped out of an 
interview being conducted by 
assistant United States attor-
neys in Mr. ePtersen's pres-
ence to inform Mr. Petersen 
that he had turned two files 
from Hunt's safe, having 
nothing to do with Water-
gate, over to me. Mr. Peter-
sen told me that he informed 
Dean to take it up with me 

IC Hunt papers also included., dossier on Edward Kennedy 
• and Chappaquiddidk, according to "FBI and other 

sources" - SFChronicle [WXPost] 27 Apr 73. 



and asked me if Dean had 
done so. I told Mr. Petersen, 
truthfully, that Dean had note 

I certainy did not acknowl-
edge to Mr. Petersen that 
Mr. Dean had ,turned over 
any such files to me but I 
do not recall Mr. Petersen 
asking me that question on 
this occasion. I must ac-
knowledge the possibility, 
however, that Mr. Petersen 
may have asked me if Dean 
had turned over such files to 
me. If he did ask, I am cer-
tain that I would have denied 
receipt of such files because 
of the instructions I received 
from Messrs. Ehrlichman and 
Dean on June , 28, the infor-
mation I had been given 
about their national security 
implications and the injunc-
tion that they "should never 
see the light of day." 

I recall calling John Dean 
shortly thereafter and asking 
him whether he had told Hen-
ry. Petersen about the two 
files. He told me that he bad. 
I then asked him, in effect, if 
he told Mr. Petersen the 
whole story, namely that the 
files were given to me in 
John Ehrlichman's presence 
with the assurance that they 
had nothing to do with 
Watergate were sensitive and 
classified with National Se-
curity overtones, should not 
be part of the F.B.I. files, 
were political dynamite and 
clearly should not see the 
light of day. 

He said he had not told 
Mr. Petersen all of this. I 
told Mr. Dean that if, as I 
had been assured, these files 
were of the character he de-
scribed and had nothing to 
do with Watergate he ought 
not discussing them at all but 
that, if he did, he should at 
least tell Mr. Petersen the 
full story of their significance 
and the instructions to me. 

Within a few days after 
this call, perhaps the next 
day, I called John Ehrlichman. 
This is the conversation 
which, unknown to me, John 
Ehrlichman tape recorded. I 
believe this committee has a 
transcript of that tape. I be-
lieve this call to be a call re-
flected in my logs as made on 
March 6, 1973, at 6:34 P.M. 

I came to this conclusion in 
substantial part because at 
the outset of the conversation 
the transcript reports me as 
informing Ehrlichman that 
during my confirmation hear-
ings "this morning" members 
of the Judiciary Committee 
received copies of a letter 
from the American Civil Com-
mittee could examine the en-
tire F.B.I. Watergate file. The 
transcript of my confirmation 
hearings reveals that such a 
letter was received by the 
committee on the morning of 
March 6. 

The transcript of this con-
versation with Mr. Ehrlich- 
man\ also reveals that I state 
to Mr. Ehrlichman that "I am 
being.  pushed awfully hard in 
certain areas and I am not 
giving an inch and you know 
those areas." The assumption 
appears-  to have been made 
by Mr. Ehrlichrnan and by '  
various members of this com- 
mittee in their questioning of 
Mr. Ehrlichman that the "cer-
tain areas" in which I was 
being pushed was the receipt 
by the F.B.I. of the contents 
of Hunt's safe. 

In fact the subject of the 
contents of Hunt's safe did 
not arise in my confirmation 
hearings until the next day, 
March 7. 

Increasing Criticism 
I was being "pushed". how-

ever with respect to my turn-
ing over F.B.I. reports to Mr. 
Dean and it .was clear to me 
that my relationship with Mr..  
Dean was coming under in- 

creasing criticism by mem-
bers of the Judiciary Commit-
tee. There is no doubt that 
I was concerned that the 
committee would, as it sub-
sequently did, inquire into . 
the circumstances of the 
turnover to the F.B.I. of the 
contents of Hunt's safe. 

Because of the instructions 
I had received from Messrs. 
Dean and Ehrlichman when 
the two files were given to 
me and 'my\ absolute convic-
tion- that these files, tinged 
with-  political and national 
security implications, had 
nothing whatsoeVer to do 
with Watergate, I had no in-
tention of volunteering to the 
committee my receipt and de-
struction of these files and 
did not do so. I would not 
and did not make any false 
statements under oath but I 
acknowledge that I purposely 
did not volunteer this infor-
mation to the committee. 

I justified my reticence not 
only because I then believed 
in the rectitude of the Ad-
ministration whose nominee 
I was and in the integrity of 
the men who gave me the 

i files and instructions, but be-
cause by brief look at the 
file of State Department 
"cables" had confirmed for 
me what I thought were over-
whelming considerations of 
national security. 

I had no way of knowing 
then, of course, that the 
"cables" were fabribated 
nor, I might add, did I know 
then what I have since 
learned—that I ws being left, 
in Mr. Ehrlichman's elegant 
phrase, to "hang there" and 
"twist slowly in the wind." 

Spoke to Ehrlichman 
It was in this context, and 

knowing that Mr. Dean had 
already told Mr. Petersen 
about the files, that I had my 
conversation with Mr. Ehr-
lichman on March 6. There 
is no doubt that the message 
I intended to give to Mr. 
Ehrlichman was that, he 
should tell Mr. Dean than he 
should not disclose the de-
livery to me of those two 
files. , 

At about 10:30 P.M. on the 
evening of April 15, 1973, 

Ireceived a call from Mr. 
Ehrlichrnan, his remarks were 
very short, terse and to the 
Point. He simply told me that 
Dean had been talking to the 
prosecutors for some time 
and "we" think you ought to 
know about it. It was obvious 
from his tone and "the manner 
in which he spoke that no 
questions were invited and 
more were asked. I merely 
said thanks as he was hang-
ing up the phone. 

I may have said, "Good 
evening, John" or "Hello, 
John" when I picked up the 
phone and it is my firm recol-
lection that he started talking 
right away and made no re-
sponse. 

At shortly after 11:00 P.M., 
Ehrlichman called me again. 
This time his remarks were 
just as short, terse and to the 
point. He said, "Dean has 
been talking about the files 
he gave you and you better 
check your hole card." I said, 
"f,Tohn, those papers were de-
stroyed long ago." Again it 
was plain and crbviotis from 
his tone and the manner in 
which he spoke that no ques-
tions were invited and none 
were asked. 

Both of these calls were of 
, extremely short duration, less 
than 15 seconds each. His 
manner was fast talking and 
he seemed tense. 

I know that Mr. Ehrlichman 
has testified that in these 
conversations I told him I 
would deny receiving the 
files and asked him to sup-
port me in that delian. I 
have absolutely no recollec-
tion of such an exchange and 
believe that both conversa-
tionsv were substantially as I 
have described them. I real-
ize that the conversations 
may have been recorded 
without my knowledge. 

On Monday, April 16, 1973, 
at 10:54 A.M., Assitant At-
torney General Petersen . 
came to see me. He said that. 
Mr. Dean told the prosecutors 
he had turned oVer two of 
Hunt's files to me. I denied 
that I had received them. Mr. 

Petersen went on to say that 
Mr. Dean had said these two 
files had nothing to do with 
Watergate. He also said that 
Mr. Dean told the prosecutors 
that Mr. Ehrlichman had said 
to him, "Dean, you drive 
across the bridge each day, 
throw them in the River." 

I wa extremely troubled 
at my denial to Mr. Petersen. 
I slept little, if any, that 
night. 

On Tuesday, April 17, 
1973, at approximately 9:00 

A.M., I placed a call to Mr. 
Petersen on my private line. 
He was not in and I left 
word. He called me back 
and, at my request, we met 
in my office later in the 
morning. I started our meet-
ing by admitting that Dean 
had given me two white ma-
nila files in Ehrlichman's of-
fice. 

He asked if I had them 
and I told him I had burned 
them. He asked if I knew 
what was in them. I told him 
I had not read the files. He 
said the assistant United 
States, attorneys will want 
you before the Federal grand 
jury. I told him I would go 
willingly and "tell it to them 
straight." 

On Wednesday, April 25, 
1973, I telephoned Senator 
Weicker asking to meet with 
him. For a week I had 
thought about this matter 
and of Senator Weicker's 
staunch and valiant support 
of me and his warm friend-
ship. I had a duty to tell him 
of these two files, yet my 
shame was so deep that it 
was hard to pick up the 
phone and call. 

Senator Weicker and I met 
twice that day in my office 
and again the next day. I told 
him the manner in which I 
had received the files, that I 
had not read them, and that 
I had torn them in half and 
thrown them in my burn 
wastebaskets under my desk 
in my office on July 3, 1972, 
after- returning from a visit 
to the San Diego and Phoenix 
field divisions. 

Questioned by Weicker 
We discussed this subject 

at great length and he ques-
tioned me intensively on the 
entire matter. I persisted in 
my assertions to him that I 
had not read them, and that I 
had thrown them in my burn 
wastebasket in my office on 
July 3, 1972. 

I really cannot explain why 
I failed to tell Senator Weick-
er all the facts at this time-
and made the mistatements 
to him concerning the date I 
destroyed the files and my 
knowledge of what one of 
them contained. A sense of 
shame is all I can remem-
ber. 



I suppose I felt, in some 
irrational way, that I would 
look better in his eyes if I 
had destroyed them promptly 
and never looked at them. I 
have subsequently revealed 
all the facts of the matter to 
Senator Weicker, the staff of 
this committee, the prosecu-
tors and the grand jury. 

At the time I accepted the 
two files from Dean and Ehr-
lichman, at the time I de-
stroyed them, and on the 
several occasions, prior to 
my denial to Henry Petersen 
on April 16, in which I resist-
ed disclosure of the fact that 
I had received and destroyed 
the documents, I believed 
that I was acting faithfully, 
loyally, properly and legally 
pursuant to instructions giv-
en me by top assistants to 
the President of the United 
States. I have come to be-
lieve, however, what I should 
have realized then, that my 
acceptance of the documents 
in the first place, and my 
keeping them out of the nor-
mal F.B.I. files, was a griev-
ous misjudgment. 

My destroying them and 
resistance of disclosure only 
compounded the error. That 
the documents were not in 
fact Watergate evidence, 
while legally significant, does 
not lessen my present belief 
that I permitted myself to be 
used to perform a mere po-
litical chore. I shall carry the 
burden of that act with me 
always. 



Q. Now, would you briefly 
relate to your best recollec-
tion what conversation you 
had with Mr. Gray at that 
time? This was on June 23, 
1972. 

A. I said to Mr. Gray that 

I had just come • from the 
White House where I had 
talked to some senior staff 
members and I was to tell 
him that the pursuit of the 
F.B.I. investigation in Mexico, 
the continuation of the F.B.I. 
investigation in Mexico, could 
—might uncover some covert 
activities of the Central In-
telligence Agency. I then re-
peated to him what Mr. 
Helms had told me about the 
agreement between the F.B.I. 
and C.I.A. and he said he was 
quite aware of this and in-
tended to observe it scrupu-
lously. 

Conversation With Dean 
Q. All right. Will you re-

late to the committee the 
conversation you had with 
Mr. Dean at that time, on 
June 26, 1927? 

A. Mr. Dean said that he 
was handling this whole 
matter of the Watergate, 
that it was causing a lot of 
trouble, that it was very em-
barrassing. The F.B.I. was in-
vestigating it. The leads had 
led to some important peo-
ple. It might lead to some 
more important people. 

The F.B.I. was proceeding 
on three hypotheses, namely, 
that this break-in had been 
organized by the Republican 
National Committee, by the 
Central Agency or .by some-
one else, wheteupon I said I 
do not know who else or-
ganized it but I knew that 
the Central Intelligence Agen-
cy did not organize it. I said 
furthermore, I have—I re-
lated to my conversation 
with Mr. Dean—Mr. Halde-
man and Mr. Ehrlichman on 
the previous Friday and told 
him I had checked within the 
agency and found there was 
nothing in any of the on-
going F.B.I. investigations 
that could jeopardize C.I.A. 
activities or sources or com-
promise them in any way in 
Mexico. 

He then said, well, could 
this not have happened with-
out your knowledge? Well, I 
said, originally perhaps, but 
I have inquired. I have 
talked to Mr. Helms and I am 
sure that we had no part in 
this operation against the 
Democratic National Com- 
mittee. 	• 

He kept pressing this. 
There must have been. These 
people all used to work for 
the C.I.A., and all this thing. 
I said maybe they used to 
but they were not when they 
did it and he pressed and 
pressed on this and asked if 
there was not some way I 
could help him, and it 
seemed to me he was explor-
ing perhaps the option of 
seeing whether he could put 
some of the blame on us. 

Nothing Specific 
There was not any specific 

thing he said but the general 
tenor was in this way and I 
said to him—I did not have 
an opportunity to consult 
with anybody—I simply said, 
Mr. Dean, any attempt to in-
volve the agency in the 
stifling of this affair would 
be a disaster. It would de-
stroy the credibility of the 
agency with the Congress, 
with the nation. It would be  

a grave disservice to the 
President. I will not be a 
party to it and I am quite 
prepared- to resign before I 
do anything that will impli-
cate the agency in this mat-
ter. 

This seemed to shock him 
somewhat. I . said that any-
thing that would involve any 
of these Government agen-
des like the C.I.A. and F.B.I. 
in anything ,improper in this 
way would be a disaster for 
the nation. Somewhat reluc-
tantly he seemed to accept 
this line of argument and I 
left. 

Q. I think you mentioned 
earlier that you did again 
meet with Mr. Dean. 

A. On the following morn-
ing, the 27th of June, I re-
ceived another telephone call 
from Mr. Dean summoning 
me down to his office. I went 
down to Mr. Dean's office. 

Mr. Dean said that the in-
vestigation was continuing, 
that some of the suspects 
were wabbling and might 
talk and I said, well, that is 
just too bad but it has noth-
ing to do with us because 
nothing that they can say can 
implicate the agency. So he 
again said, have you not 
discovered something about 
agency involvement in this 
matter and I said no, I have 
not discovered anything about 
agency involvement in this 
matter. 

He said is there not some-
thing the agency. can do to 
help? I said I do not see how 
we can be helpful. Then he 
said, well, would there ,be any 
way in which you could go 
bail or pay the salaries of 
these defendants while -they 
are in jail? And I said, no 
way. To do so would im-
plicate the agency in some-
thing in which it is not im- 

plicated. I will have no part 
in this. 

I further told Mr. Dean 
that when we expended 
funds, covert funds within 
the United States, we were 
required to report this to our 
Congressional oversight com-
mittees and this seemed to 
cool his enthusiasm consid-
erably. We had a few more 
discussions and again he 
asked me whether there was 
any way we could be helpful 
and I said, no, we could not be. 

Enthusiasm Cooled 
Q. All right now, the meet-

ing on the 28th it appears 
was a fairly significant meet-
ing because it was a follow-
up again of a third meeting 
that you had with Mr. Dean. 
Do you have a copy of that 
memorandum? 

A. "On 28 June at 11:30 
John Dean asked me to see 
him at his office in the Exec-
utive Office Building. I saw 

.him alone. 
"He . said that the direc-

tors' meeting," that is Direc-
tor Helms's meeting. "with 
Patrick Gray, F.B.I. director, 
was canceled and that John 
Ehrlichman had suggested 
that Gray deal with me in-
stead. 

"The problem was how to 
stop the F.B.I. investigation 
beyond the five suspects. 
Leads led to two other peo-
ple — Ken Dahlberg and a 
Mexican named Guena. Dean 
said that the $89,000 was un-
related to the bugging case 
and Dahlberg was refusing to 
answer questions. Dean then 
asked hopefully whether I 
could do anything or had any 
suggestions. 

"I repeated that as deputy 
director, I had no independ-
ent authority. I was not in 
the channel of command and 
had no authority other .than 
that given me by the direc-
tor' The idea that I could act 
independently was a delusion 
and had no basis in fact. 

`A Tough Problem' 
"Dean then asked what 

might be done -and I said 
that I realized he had a 
tough problem, but if there 
were agency involvement, it 
could be only at Presidential 
directive and the political 
risks that were concomitant 
appeared to me to be unac-
ceptable. At present there 
was a high-explosive bomb 
but intervention such as he 
had suggested would trans-
form it into a megaton 
hydrogen bomb. The present 

caper was awkward and un-
pleasant: Directed interven-
tion by the -agency could be 
electorally mortal if it be-
came known and the chances 
of keeping it secret until the 
election were almost nil. I 
noted that scandals had a 
short life in Washington and 
other newer. spicier ones 
soon replaced them. I urged 
him not to become unduly 
agitated by this one. 

"He then asked if I had 
any ideas and rsaid that thiS 
affair already had a strong 
Cuban flavor and everyone 
knew the Cubans were con-
spiratorial and anxious to 
know what the policies of 
both parties would be to-
wards Castro. They, there-
fore, had a plausible motive 
for attempting this amateur- 

ish job which any skilled 
technician would deplore. 
This might be costly but it 
would be plausible. - 

"Dean said he agreed that 
this was the best tack to 
take but it might cost half a 
million dollars. He also agreed 
(for .the second time) that 
the risks of agency involve-
ment were unacceptable. 
After a moment's thought he 
said that he felt that Gray's 
cancellation of his appoint-
ment with Director Helms 
might well be reversed in the 
next few hours. 

"Dean thanked me and. I 
left." 

A Call From Gray 
Q. Now, did you receive, 

General Walters, a call from 
Mr. Gray on July 5? Could 
you tell us briefly what that 
call was about? 

A. I believe that Mr. Gray 
said to me at this point that 
the pressures were mounting 
to continue the investigation 
and that unless he received a 
written letter from Mr. 

Helms or from me to the ef-
fect that the further pursuit 
of this investigation in Mex-
ico would uncover C.I.A. as-
sets or activities he would 
have to go ahead with the 
investigation. I did not wish 
to discuss this with Mr. Gray 
over the telephone. I told 
him I would come down and 
see him the first thing the 
next morning. 

Q. Would you briefly tell 
the committee what the na-
ture of your conversation 
was with Mr. Gray at that 
time? [the next morning] 

A. I told Mr. Gray right 
at the outset that I could not 
tell him and even less could 
I give him a letter saying 
that the pursuit of the F.B.I.`s 
investigation would in any 
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Lieut. Gen. Vernon A. Walters, deputy director of the 
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Kenneth Dahlberg, Minnesota businessman who contrib-

uted funds to Nixon campaign. 
John W. Dean 3d, former counsel to the President. 
John D. Ehrlichman, former White House domestic 

adviser. 
Mark W. Felt, official of the F.B.I. 
H. R. Haldeman, former White House chief of staff. 
Richard Helms, Ambassador to Iran; ex-C.I.A. director. 
E. Howard Hunt Jr., ex-White House aide, pleaded guilty 

in the Watergate break-in. 
Richard G. Kleindienst, former Attorney General of 

United States. 
G. Gordon Liddy, former White House aide convicted in Watergate break-in. 
Clark MacGregor, former head of re-election committee. 
John N. Mitchell, former Attorney General; ex-director of 

Committee for the Re-election of the President. 
Manuel Ogatrio, Mexican lawyer. 
Henry E. Petersen, Assistant Attorney General who headed Watergate inquiry. 
Earl J. Silbert, former chief prosecutor in Watergate break-in. 
David R. Young Jr., co-director of White House intelli-gence unit. 

way jeopardize C.I.A. activ-
ities in Mexico. I told him I 
had to be quite frank with 
him. I told him that I had 
seen Mr. Dean on three oc-
casions, that I had told . Mr. 
Gray what Mr. Dean had told 
me. Mr. Gray seemed quite 

disturbed by this, and we 
both agreed that we could 
not allow our agencies to be 
used in a way that would be 
detrimental to their integrity. 

I think basically this was 
it, I said I could not give him 
a letter to this effect I could 
not tell him this and I could 
not give him a letter to the 
effect that further investiga-
tion would compromise as-
sets of the. C.I.A. He said he 
understood this, He himself 
had told Ehrlichman and 
Haldeman that he could not 
possibly suppress the investi-
gation in the matter, even 
within the F.B.I. there were 
leaks. 

'Upcet by Leaks 
He had called in the com-

ponents of his field office 
and chewed them out for 
these leaks. I said the only 
basis on which he and I 
could deal was absolute 
frankness and I wished to 
recount my involvement in 
the case. I told him of a 
meeting at the White House 
with Mr. Helms. I did not 
mention Haldeman or Ehr-
lichman's name. I told him 
that I had been directed to 
tell him that the investiga-
tion of .this case further in 
Mexico could. compromise 
some C.I.A. activities. . 

Subsequently, I had seen 
Mr. Dean, the White House 
counsel, and told him that 
whatever the current un-
pleasant implications of the 
Watergate were that to im-
plicate the agency would 
not serve the President, 
would enormously increase 
the risk to the President. I 
had a long association with 
the President, and was de-
sirous as anyone of protect-
ing him. I did not believe 

that a letter from the agency 
asking the F.B.I. to lay off 
this investigation on the 
spurious grounds that it 
would uncover•covert opera-
tions would serve the Presi-
dent. 

Such a letter in the current 
atmosphere of Washington 
would become known and 
could be frankly electorally 
mortal. I said quite frankly, 
I would write such a letter 
only on direction from the 
President and only after ex-
plaining to him how danger-
ous I thought his action 
would be to him, and if I 
were really pushed on this 
matter I would be prepared 
to resign. 

President's Interest 
Mr. Gray thanked me for 

my frankness. He said he 
could not suppress this in-
vestigation within the F.B.I. 
He had told Mr. Kleindienst 
this, he had told Mr. Ehrlich-
man and Mr. Haldeman that 
he would prefer to resign, 
but that his resignation 
would raise many questions. 
It would be detrimental to 
the President's interest. 

He did not see why he or 
I should jeopardize the in-
tegrity of our organization to 
protect some middle level 
White House figure who had 
acted imprudently. He was 
prepared to let this go to 
Ehrlichman, to Haldeman or 
to Mitchell. He felt it was 
important that the President 
should be protected from his 
would-be protectors. He had 
explained to Dean as well as 

to Haldeman and Ehrlichman, 
he had explained this. 

Finally, I said that if I 
were directed to write a let- 
ter to him saying the future 
investigation of this case 
would jeopardize the security 
of the United States in covert 
operations of the agency I 
would ask to see the Presi- 
dent and explain to him the 
disservice I thought this 
would do to his interest. The 
potential danger to the Pres- 
ident of such a course far 
outweighed any protective 
aspects it might have for 
either figures in the White 
House and I was quite pre- 
pared to resign on this issue. 
Mr. Gray said this was a very 
awkward matter for this to 
come up at the outset of our 
tenure. He looked forward to 
good relations between our 
two agencies. Thanked me 
for my frankness and that 
was it. 

Q. Now, General Walters, 
did there come a time shortly 
after, several days after that 
you met with Mr. Gray 
again, Acting Director Patrick 
Gray? 

A. It was on the 12th of 
July, Mr. Dash. In the mean-
time, the C.I.A. had been co-
operating fully with the 
F.B.I. investigation passing 
them all the material we had 
on these former employes of 
ours and any other matters 
that were of interest to them. 

Q. Now, during this meet-
ing with Mr. Gray, did Mr. 
Gray tell you that he had re-
ceived a call from the Presi-
dent? A. Yes, he did. • 

Q. Could you read that part 
of your memorandum where 
he discussed that call? 

A. He had received a phone 
call from the President—"The 
President had called up to 
congratulate him on the F.B.I. 
action which had frustrated 
the airplane hijacking in San 
Francisco. 

Dismissal Urged 
Toward the end of the con-

versation the President asked 
him if he had talked to me 
about the case. Gray replied 
that he had. The President 
then asked him what his rec-
ommendation was in this 
case. Gray had replied that 
the case could not be covered 
up and it would lead quite 
high and he felt the Presi-
dent should get rid of the 
people that were involved. 
Any attempt to involve the 
F.B.I. or the C.I.A. in this 
case would almost prove a 
mortal wound. 

Then I put in brackets: He 
used my words because these 
were the words I had used in 
talking with Mr. Gray. 

The President then said, 
"Then, I should get rid of the 
people that were involved no 
matter how high?" Gray re-
plied that was his recom-
mendation. The President 
then asked what I thought 
and Gray said my views were 
the same as his. The Presi-
dent took it well and thanked 
Gray. 

In all fairness I must say 
that Mr. Gray did tell me-- 
I did not put it in here that 
the President had told him to 
go ahead with his investiga-
tion. 

AFTERNOON 
SESSION 

L. Patrick Gray 3d 
MR. GRAY: I returned to 

Washington on the evening 
of June 20 and received a 
phone call from John Ehr- 
lichman the next morning. 
Mr. Ehrlichman informed me 
that Jahn Dean would be 
handling an inquiry into Wa- 
tergate for the White House, 
that I should deal directly 
with John Dean concerning 
the investigation and that 
Mr. Dean was expecting a 
call from me. Mr. Ehrlichman 
and I then discussed the mat-
ter of procedural safeguards 
against leaks and I told him 
that we were handling this 
case as a major special with 
all of our normal procedures 
in effect. I also indicated to 
him that we were going to 
conduct an aggressive and 
vigorous investigation and 
would probably be inter-
viewing people at the White 
House. 

I called Mr. Dean upon my 
return to my own office at 
10 A.M. and arranged to 
meet with him at 11:30 A.M. 
in my office on June 21, 
1972. At our meeting he dis-
cussed with me the sensi-
tivity of the investigation 
and the need to avoid leaks 
in a political year. He also 
informed me that he had the 



responsibility to handle this 
inquiry for the White House 
and would sit in on any 
interviews of White House 
staff personnel. Mr. Dean 
stated that he would be 
there in his official capacity 
as counsel to the President. 

I asked Mr. Dean if he 
would be reporting directly 
to the President or throx.gh 

Mr. Haldeman or Mr. Ehrlich-
man. He informed me that he 
would be reporting directly 
to the President. 

Meeting With Walters 
I met with General Walters 

at 2:34 P.M. on Friday, June 
23, 1972. He informed me 
that we were likely to un-
cover some. C.I.A. assets or 
sources if we continued our 
can money chain. I under-
investigation into the Mexi-
stood his statement to mean 
that if the F.B.I. persisted we 
would uncover C.I.A. covert 
operations and that the C.I.A. 
had an interest in Messrs. 
Ogarrio and Dahlberg and 
in the $114,000.00 involved. 
He also discussed with me 
the agency agreement under 
which the F.B.I. and C.I.A. 
have agreed not to uncover 
and expose each other's 
sources. I had not read this 
agreement and still have not, 
but it was logical to me at 
the time and I did not ques-
tion General Walters. 

On Tuesday morning, June 
27, 1972, I met with Mr. 
Bates and Mr. Mark Felt, act-
ing associate director, to re-
ceive a briefing on the latest 
developments. While they 
were in the office Mr. Dean 
called. The call involved es-
tablishing the chain of cus-
tody for the contents of 
Howard Hunt's safe and his 
providing us with Photo- .  

graphs of certain White 
House staff members to aid 
us in identifying an individ-
ual who had been with Mr. 
Hunt at the Miami Playboy 
Club in December of 1971. 

In this conversation I also 
told Mr. Dean that if Mr.• 
Dahlberg continued to evade 
us he would be called before 
the grand jury. Although I 
cannot pinpoint the exact 
telephone conversation I be-
lieve that by this date Mr. 
Dean had requested that Mr. 
Dahlberg not be interviewed 
because of alleged C.I.A. in-
terest in him. 

Motive and Reasons 
In this same conversation, 

I also told Mr. Dean that it 
was extremely important that 
the F.B.I. continue its aggres-
siveness until we determine 
the motive, reasons, and iden-
tity of all persons involved. I 
said that I∎  might be called 
upon at a later date to testify 
before Congressional commit. 
tees and we could not havee 
the F.B.I. accused of not 
pursuing the case to the end. 

pikk upp-4TH ADD.. ..... 

FolIOWing the briefing by 
Mr. Felt and Mr. Bates and 
as an outgrowth of it, I tele-
phoned Director Helms of the 
C.I.A. and asked him to tell 
me specifically if the C.I.A. 
had any interest in Mr. 
Ogarrio that would prevent 
us from interviewing him 
and also asked that he and 
General Walters meet the 
following day at 2:30 P.M. in 
my office with me, Mr. Felt 
and Mr. Bates to review our 
respective positions in this 
investigation. Director Helms 
told me that he would have 
to check to determine wheth-
er the C.I.A. had any interest  

in Mr. Ogarrio ana wouia 
call me later: Director Helms 
called me back later that 
afternoon, told me the C.I.A. 
had no interest in Mr. 
Ogarrio and confirmed our 
meeting for the next day. 

Just seven minutes after 
Director Helms's call to me, 
Mr. Dean called me (3:45 
P.M.) and although I cannot 
be absolutely certain, I be-
lieve that was a call again 
requesting me to hold off in-
terviewing Mr. Ogarrio -and 
Mr. Dahlberg because of 
C.I.A. interest in these men. 
I cannot recall if I told him 
that I had just talked to Di-
rector Helms who informed 
me that C.I.A. had no interest 
in Mr. Ogarrio and that I was 
going to order that Mr. Ogar-
rio be interviewed. I seem to 
remember that Mr: Dean said 
to me that these men have 
absolutely nothing to do with 
Watergate, but I cannot re-
member whether he said this 
to me in this conversation or 
in earlier conversations. 

Rumors of Leaks 
On Wednesday, June 28, 

1972, at 10:25 A.M., Mr. Dean 
telephoned me and talked 
about rumors of leaks from 
the F.B.I., the material from 
Hunt's safe previously de-
livered to the F.B.I., rumors 
of a slow-down in the F.B.I., 
and leaks from the F.B.I. con-
cerning the tracing of the 
$114,000. 

At 10:55 A.M, on this 
same day Mr. Ehrlichman 
called me. I was not avail-
able, but I returned his call 
at 11:17 A.M. His first words, 
issued abruptly, were, "Can-
cel your meeting with Helms 
and Walters today, It is not 
necessary." I asked him for 
his reasons and he simply 
said that such a meeting is , 
not necessary. I then asked 
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him point blank wno was 
going to make the decisions 
as to who is to be inter-
viewed. He responded, "You 
do." 

I met with Mr. Felt and 
Mr. Bates in my office et 
2:30 P.M. on this Wedneft 
day afternoon, June 28th, to 
review the C.I.A. situation. 
Mr. Bates pointed out that 
under no circumstances 
should we back off any in-
vestigation at the request of 
C.I.A. • without forcing them 
to reveal completely their 
interest in this matter. We 
all agreed that the F.B.I.'s 
reputation was at stake and 
I assured them that I would 
not hold back the F.B.I. in 
this investigation at any-
one's request, including the 
President of the United states, 
in the absence of overriding 
and valid considerations. I 
told them that if I were 
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ordered to do so without 
valid reasons, I would re,,. 
sign. 

It was in this meeting that 
I believe I gave Mr. Felt and 
Mr. Bates instructions to go 
ahead with the interview of 
Mr. Ogarrio and to continue 
our efforts to locate and in-
terview Mr. Dahlberg. 

Interviews Recommended 
In. San. Diego, on Friday, 

June 30, I received , a call 
from Mr. Felt. He informed 
me that Assistant United 
Stites Attorney Silbert want- 
ed the F.B.I. to interview Mr. 
David Young, Mr. Ogarrio 
and Miss Chenow and that 
our Washington field office 
reconu-nended interviews of 
Mr. Mitchell, Mr. Young and 
Miss Chenow. I instructed 
Mr. Felt to tell Mr. Dean that, 
we were going to interview 
Mr. Mitchell, Mr. Young, 
Miss Chenow, and any others 
that we must interview, and 
I also told him to give to Mr. 
Dean the message from 
Assistant United' States At-
torney Silbert just as we 
received it. 

V- I recall that General' Wal- 

9t,  ,/ters indicated a feeling of 
irritation and resentment at 
the extent to which White 
House aides had involved 
themselves in the question of 
C.I.A. interest but I do not 
recall his giving me any de-
tails• and• I have absolutely no 
recollection of his disclosing 
to me that he had been in-
structed to bring a false re-
port to me. I asked for no 
details. " 

I, too, was concerned and 
disturbed at the contradictory 
reports I had been receiving 
from Director Helms, Mr. 
Dean and General Walters,  
with respect to C.I.A. interest 
and at the abrupt cancellation 
by Mr. Ehrlichman of the 
meeting I had scheduled with 
Director Helms. and General 
Walters on June 28. I un-
doubtedly, so expressed my-
self to General Walters. 

My recollection is that he 
and I then engaged in a-  gen-
eral discussion of the credi-
bility and position of our re-
spective institutions in our 
society and of the need to 
ensure that this was main-
tained. 

Comment by Walters 
Toward the end of the can-

versation, I recall most viv-
idly that General Walters 

leaned back in the red over-
stuffed leather chair in which 
he was sitting, put his hands 
behind his head and said that 
he had come into an inherit-
ance and was not concerned 
about his pension, and was 
not going ta let "these kinds" 
kick him around any more. 

We stood up' together as 
he prepared to leave. I can-
not -recall ,which- one of us 
suggested that we ought to 
call the President to tell him 
of this confusion and uncer-
tainty that had been encoun-
tered in determining C.I.A. 
interest or no C.I.A. interest. 
I believe it was General Wal-
ters who suggested it first, 
because I can firmly recall 
saying to him, "Dick, you 
should call the President, you 
know him better than I." 
I believe he said, "No, I think 
you should because these are 
persons the F.B.I.' 	wishes to 
interview." We did not settle 
on who, if anyone, would 
make such a call and Gen-
eral Walters left. 

At this point I would like 
to comment, on some aspects 
of General Walters' memci-
randum of our meeting of 
July 6th. 

A) With respect to General 
Walters' ,assertion in para-
graph I that, "In all honesty 
I [Walters] could not tell 
him to cease future investi-
gations on the grounds that 
it would compromise the 
security interests of ' the 
United States even less so 
could I write him a letter to 
this effect." 

We did not at any time dis-
cuss a curtaihnent of the en-
tire investigation_ In, our July , 
6 meeting 'I most. definitely 
recall General Walters saying 
that he could not write a let-
ter stating that our investiga-
tion of Ogarrio and Dahlberg 
would jeopardize national 
security. I distinctly remem-
ber that his inability to wrife 
such• a letter to the F.B.I. was 
the strong central titeme of 
his comments throughout the 
meeting. 

Discussion Denied 
B) With respect to Gen-

eral Walters' assertion in 
Paragraph 1 that "he [Gray] 
himself had told ',Ehrlichman 
and Haldeman that he could 
not possibly surpress the in-
vestigation of this matter. ..." 

I did not discuss the 
Watergate investigation with•
Mr. Haldeman at any time 
except that during my con-
firmation hearings in 1973 at 
the request of Senator Ken-
nedy I telephoned Mr. Halde-
man to ask whether Mr. 
Dean had shown Haldeman 
copies of the F.B.I. reports 
of interview. 

At no time did• anyone 
ever order or request me to 
suppress this investigation. 
As I -have testified, I was ob-
viously aware of the "hot 
potato" aspect• of the investi-
gation, sensitive to any im- 
plication that _ 	F.B.I. 
would not do a horough job 
and undoubtedly told any ,  
number of people, perhaps 
including Mr.' Ehrlichman 
and certainly, including Mr. 
Dean, that the F.B.I. would 
follow its leads wherever 
they led. 

C) With respect to General 
Walters' assertion in Para-
graph 2 concerning his al- 

leged report to me of his 
White House conversations. 

I have no recollection of 
being told by General Walters 
that he and Director Helms 
had met with White House 
staff assistants and that Gen- ' 
eral Walters had been directed 
to tell me that pursuit Of the 
investigation would uncover 
C.T.A. covert operations. I 
have absolutely no recollec-, 
tion of any kind of being 
told by General Walters that 
he had been instructed by 
White House aides to bring 
a false tale to me concerning 
C.I.A. interest and that he 
had in fact done so on June 
23. 

`Mortal Wound' 
As I have already indi-

cated, I do remember that he 
repeatedly stated his inabil-
ity to write a letter indicat-
ing that the-  C.I.A. had an 
interest in Messrs. Ogarrio 
and Dahlberg and that he -
would resign if directed to 
do so. I am quite certain that 
he spoke of such a course 
as dangerous to the President 
and, although I do not recall 
his use of the phrase "mor-
tal wound," I know that I 
used it in my subsequent con-
versation with the President 
and it seems to me quite 
likely that I picked up the 
phrase from General Walters. 

D) With respect to General 
Walters' assertion in Para-
graph 3 that I informed him 
that I had told Attorney Gen-
eral Kleindienst that I could ' 
not suppress the investiga-
tion. 

Never did I have any occa-
sion to say to the •Attorney 
General that I could not sup-
press the investigation with-
in the F.B.I. And I certainly 
do not believe I said this to ' 
General Walters. I had no 
reason to do so. Again I be-
lieve that General Walters 
may be confusing my possi-
ble references to my public 
remarks and my thoughts 
that to control an investiga-
tion of the F.B.I., one would 
have to control everyone in-
volved from the Attorney 
General down to the case 
agent. In fact, at the outset 
of the investigation I had a 
telephone conversation with 
Mr. Kleindienst in which we 
explicitly agreed that this 
should be a vigorous investi- , 
gation. I may very well have 
mentioned this to General 
Walters. 

Comment on Resignation 
E) With respect to General 

Walter's assertion that "he 
[Gray] had told Ehrliciunan 
and Haldeman that he would 
prefer to resign, but his res-
ignation would raise many 
questions that 'would be det-
rimental to the President's in-
terests." 

I have no recollection 
whatever of having made this 
statement to General' Wal-
ters:I certainly never made 
such a statement to either 
Mr. Ehrlichman Or Mr. Hal-
deman. I had so expressed 
myself to my people within 
the F.B.I. in the context of 
our discussions of our deter-
mination to proceed to 'inter-
view Messrs. Ogarrio and 
Dahlberg unless we received 
a written statement of C.I.A.: 
interest. 

A narrative memorandum. 
prepared by Assistant Direc-
tor Bates of the general 
investigative division re-
counts a meeting between 
Mr. Felt, Mr. Bates and me 
on June 28, 1972: "I [Mr. 
Bates] pointed out that under 


